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Abstract

This study deals with the phenomenon of economic blocs and theirrelationshipwith international
tradethroughthe study of the European Union and in light of these transformationsssome
countries resorted to establishing clusters betweenthem, whetherdeveloped or developing
countries. We have devoted the study of the European Union as a model thatseeks real
economicintegration and the studyconcludedthat the European Union is a unified commercial
bloc, as the EU has worked to intensify exchanges Trade between countries and more thanhalf
of itstradetakes place with the countries of the Union, whichcontributed to an increase in the
proportion of international trade. The Union is the largestplayer on the global tradearena in
terms of goods and services.

Key words:economicagglomeration, international trade, the European Union, European Union
flows, exports and imports of the European Union.

Résumé

Cette étude met le jour sur le phénomene des blocs économiques et leurs relations avec le
commerce international, a travers I'étude de I'Union européenne et a la lumiére de ces
transformations, certains pays ont construit des clusters entre eux, qu'ils soient des pays
développés ou en développement. Nous avons consacré cette étude a I'Union européenne en
tant que modele qui cherche une réelle intégration économique, car c’est un modele au niveau
de I'établissement de blocs mondiaux. L'étude a conclu que I'UE est un bloc commercial
unifié. L'UE a travaillé a l'intensification des échanges commerciaux entre les pays et plus de
la moitié de ses echanges ont eu lieu avec les pays de I'Union, ce qui a contribué a augmenter
la proportion du commerce international. L'UE est considérée comme le plus grand acteur sur
la scene commerciale mondiale en termes de produits de base et de services.

Mots clés: Agglomération économique, Commerce International, Union Européenne, Flux de
I'Union Européenne, Exportations et Importations de I'UE.
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